

## FREQUENTLY ASKED QUESTIONS (FAQs)

	Question	Answer
1.	<b>General information about LFIA</b>	<p>Lycée Français International Jacques Prévert d'Accra is the only French international school in Ghana accredited by the French Ministry of Education.</p> <p>We are part of the AEFE network (Agency for French Education Abroad), a global community of more than 580 French schools in over 130 countries.</p> <p>For families, this means an internationally recognised, high-quality education that is transferable worldwide - delivered within a caring and multicultural school community.</p>
2.	<b>What age groups do you admit?</b>	<p>LFIA welcomes students from Kindergarten (age 3) through to Secondary (age 18). Placement is based on the child's date of birth and previous school records.</p>
3.	<b>Is your school only for French nationals?</b>	<p>Not at all. We have students from Ghana, France, other African countries, Europe, Asia. We currently have more than 35 nationalities represented at LFIA.</p>
4.	<b>What curriculum do you follow?</b>	<p>We follow the official French national curriculum, which is known globally for its academic rigor, strong analytical foundation, and emphasis on critical thinking.</p> <p>At the end of secondary school, students sit for the French Baccalauréat. Those enrolled in the international pathway may also obtain the Baccalauréat Français International (BFI).</p> <p>These diplomas are highly respected and open doors to universities around the world - in France, Africa, Europe, Canada, the UK, the United States, and beyond.</p> <p>It is a qualification that gives students true global mobility.</p>
5.	<b>Do children need to speak French to apply?</b>	<p>No. French fluency is not required for entry up to age 13. For non-French-speaking learners, we offer a dedicated Language Immersion Programme (FLSco at the primary school and DIL in years 6 and 7), where students are supported step-by-step to gain fluency. At that age, language acquisition is natural and fast.</p> <p>Many of our Ghanaian families start with little or no French, and within a short time, their children are confidently bilingual.</p>
6.	<b>What is the Section Internationale Britannique (SIB) and BFI?</b>	<p>At LFIA, students may follow the Section Internationale Britannique (SIB), an enhanced bilingual pathway within the French curriculum.</p> <p>This programme strengthens English language and literature studies and includes history-geography taught in English.</p> <p>Students in this pathway sit for the Baccalauréat Français International (BFI), a prestigious and internationally recognised diploma that reflects advanced bilingual proficiency and academic excellence.</p>

7.	<b>Does my child need to go to French Universities after LFIA?</b>	No. The French Baccalaureate is one of the most respected secondary school diplomas in the world. It gives students direct access to universities in France, Europe, Canada, the UK, the United States, Africa, etc.
8.	<b>Does LFIA support students with special educational needs?</b>	<p>Yes. LFIA is committed to fostering an inclusive and supportive learning environment. We welcome students with diverse learning profiles and work closely with families to assess how best to support each child.</p> <p>Where appropriate, we develop individualised support plans in collaboration with teachers, parents and external specialists. Our goal is to ensure that every student feels valued, supported and able to thrive within our academic framework.</p> <p>As an academically rigorous school, the level of support available depends on the student's specific needs and the resources required. We encourage families to discuss their child's situation openly with our Admissions Team so that we can determine the most suitable pathway together.</p>
9.	<b>What makes LFIA different from other international schools in Accra?</b>	<p>LFIA combines the academic rigour of the French national curriculum with a truly multilingual and multicultural environment.</p> <p>As the only AEFE-accredited French international school in Ghana, we offer globally recognised diploma pathways (French Baccalauréat and BFI) within a close-knit, academically ambitious and supportive community.</p>
10.	<b>What is the admissions process?</b>	<p>Our admissions process is simple and supportive:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Fill in a pre-registration form via this link: <a href="https://lfaccra.eduka.school/">https://lfaccra.eduka.school/</a></li> <li>- Meet management for assessment (if applicable, depending on grade level)</li> <li>- Provide required documents (school reports, ID, etc.)</li> <li>- Admission decision</li> <li>- Confirmation and enrolment</li> </ul> <p>Our Admissions office guides families at every step.</p>
11.	<b>Is there an entrance assessment?</b>	An assessment may be required for Primary and Secondary applicants. This helps us ensure that each child receives the support that will help them to thrive academically and integrate smoothly.
12.	<b>Can students join LFIA in the course of the academic year?</b>	<p>Applications and admissions are open year-round, subject to availability.</p> <p>Some year groups fill quickly, so we encourage early applications to secure a place.</p>
13.	<b>How is the academic calendar structured?</b>	<p>The academic year at LFIA begins on the first working day of September and runs until the end of June.</p> <p>Our calendar is designed to balance academic work with regular rest periods. Throughout the year, students follow learning cycles of approximately six to seven weeks of classes, followed by a two-week break. This rhythm supports sustained focus, well-being, and effective learning.</p>

		The school year concludes at the end of June, followed by the summer holidays, which run until the start of the next academic year in September.
14.	<b>What are LFIA school hours?</b>	<p><b>Primary school</b>  <i>Monday, Tuesday, Thursday and Friday</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Class time: 8:00 a.m. – 11:30 a.m.   1:00 p.m. – 2:30 p.m.</li> <li>Snack break – 9:30 a.m. – 10:00 a.m.</li> <li>Lunch break: 11:30 a.m. – 1:00 p.m.</li> <li>Extracurricular activities: 2:30 p.m. – 4:30 p.m.</li> </ul> <p><i>Wednesday</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Class time: 8:00 a.m. – 12:00 p.m.</li> <li>Lunch break: 12:00 p.m. – 1:30 p.m.</li> <li>Extracurricular activities: 1:30 p.m. – 3:30 p.m.</li> </ul> <p><b>Middle school – high school</b>  <i>Monday, Tuesday, Thursday and Friday</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Class time: 8:00 a.m. – 12:15 p.m.   1:30 p.m. – 6:40 p.m.</li> <li>Breaks: 9:55 a.m. – 10:20 a.m.   3:25 p.m. – 3:40 p.m.</li> <li>Lunch break: 12:15 p.m. – 1:25 p.m.</li> </ul> <p><i>Wednesday</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Class time: 8:00 a.m. – 12:15 p.m.</li> <li>Association sportive (AS): 1:30 p.m. – 3:30 p.m.</li> </ul>
15.	<b>What extracurricular activities are available?</b>	<p>At the kindergarten and primary school levels, we partner with Cheeky Monkey, an experienced provider specialising in children's enrichment activities. Together, we offer a diverse, well-supervised and safe programme of about 50 activities to enhance your child's holistic development.</p> <p>At the secondary school level, we have a sports association, AS, which is run by students for students. It is affiliated with the French National School Sports Union (<a href="https://www.unss.org/">https://www.unss.org/</a>) and provides students with a structures environment in which to practise sports, both competitively and recreationally.</p>
16.	<b>Is there a school bus service?</b>	LFIA does not currently operate a dedicated school bus service. Many families coordinate carpool arrangements within the school community.
17.	<b>What are your school fees?</b>	Our tuition fees vary by level and student status. A detailed fee structure is available upon request from our Accounts Office at: <a href="mailto:comptable@lfaccra.com">comptable@lfaccra.com</a>
18.	<b>Have further questions?</b>	<p>Our Communications &amp; Admissions Team would be delighted to speak with you and guide you through the next steps.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Contact us at: <a href="mailto:info@lfaccra.com">info@lfaccra.com</a> / <a href="mailto:inscriptions@lfaccra.com">inscriptions@lfaccra.com</a></li> <li>Call us on: 0302 544 156</li> <li>Start your pre-application here: <a href="https://lfaccra.eduka.school/">https://lfaccra.eduka.school/</a></li> </ul>

## FOIRE AUX QUESTIONS (FAQs)

	<b>Question</b>	<b>Réponse</b>
1.	<b>Informations générales sur le LFIA</b>	<p>Le Lycée Français International Jacques Prévert d'Accra est le seul établissement scolaire français international au Ghana accrédité par le ministère français de l'Éducation nationale.</p> <p>Nous faisons partie du réseau de l'AEFE (Agence pour l'Enseignement Français à l'Étranger), une communauté mondiale de plus de 580 établissements français dans plus de 130 pays.</p> <p>Pour les familles, cela signifie une éducation de qualité, internationalement reconnue et transférable dans le monde entier – dispensée au sein d'une communauté scolaire bienveillante et multiculturelle.</p>
2.	<b>Quels groupes d'âge accueillez-vous ?</b>	<p>Le LFIA accueille des élèves de la Maternelle (dès 3 ans) jusqu'au Lycée (18 ans). L'affectation se fait en fonction de la date de naissance de votre enfant et de son parcours scolaire (bulletins des classes précédentes).</p>
3.	<b>Votre école est-elle réservée qu'aux ressortissants français ?</b>	<p>Pas du tout. Nous accueillons des élèves originaires du Ghana, de France, d'autres pays africains, d'Europe et d'Asie. Plus de 35 nationalités sont actuellement représentées au LFIA.</p>
4.	<b>Quel programme scolaire suivez-vous ?</b>	<p>Nous suivons le programme officiel de l'Éducation nationale française, reconnu pour sa rigueur académique, sa solide formation analytique et son développement de l'esprit critique.</p> <p>À la fin du secondaire, les élèves passent le Baccalauréat français. Ceux inscrits dans le parcours international peuvent également obtenir le Baccalauréat Français International (BFI).</p> <p>Ces diplômes sont reconnus et ouvrent les portes des universités du monde entier – en France, en Afrique, en Europe, au Canada, au Royaume-Uni, aux États-Unis etc.</p> <p>C'est un diplôme qui offre aux élèves une véritable mobilité internationale.</p>
5.	<b>Les enfants doivent-ils parler français pour s'inscrire ?</b>	<p>Non, la maîtrise du français n'est pas exigée jusqu'à l'âge de 13 ans. Pour les élèves non francophones, nous proposons un Programme d'Immersion Linguistique spécialisé (FLSco à l'école primaire et DIL en 6ème et 5ème), permettant une maîtrise progressive de la langue. À cet âge, l'apprentissage des langues est naturel et rapide.</p> <p>De nombreuses familles ghanéennes commencent avec une faible ou aucune maîtrise du français et leurs enfants deviennent rapidement bilingues.</p>
6.	<b>Qu'est-ce que la Section Internationale Britannique (SIB) et le BFI ?</b>	<p>Au LFIA, les élèves peuvent suivre la Section Internationale Britannique (SIB), un parcours bilingue renforcé au sein du programme français.</p> <p>Ce programme renforce les études de langue et de littérature anglaises et inclut l'histoire-géographie enseignée en anglais.</p>

		Les élèves de ce parcours passent le Baccalauréat Français International (BFI), un diplôme prestigieux et reconnu internationalement qui atteste d'une maîtrise bilingue avancée et d'un niveau d'excellence académique.
7.	<b>Mon enfant doit-il nécessairement poursuivre ses études en France après le LFIA ?</b>	Non. Le Baccalauréat français est l'un des diplômes de fin d'études secondaires les plus respectés au monde. Il permet un accès direct aux universités en France, en Europe, au Canada, au Royaume-Uni, aux États-Unis, en Afrique, etc.
8.	<b>Le LFIA accompagne-t-il les élèves ayant des besoins éducatifs particuliers ?</b>	Oui. Le LFIA s'engage à offrir un environnement d'apprentissage inclusif et bienveillant. Nous accueillons des élèves aux profils variés et travaillons en étroite collaboration avec les familles pour évaluer au mieux comment soutenir chaque enfant. Le cas échéant, nous élaborons des plans de soutien individualisés en collaboration avec les enseignants, les parents et des spécialistes externes. Notre objectif est que chaque élève se sente valorisé, accompagné et capable de réussir dans notre cadre académique. En tant qu'établissement exigeant, le niveau de soutien disponible dépend des besoins spécifiques de l'élève et des ressources nécessaires. Nous encourageons les familles à échanger ouvertement sur la situation de leur enfant avec notre service des admissions afin de déterminer ensemble le parcours le mieux adapté.
9.	<b>Qu'est-ce qui distingue le LFIA des autres écoles internationales à Accra ?</b>	Le LFIA combine rigueur académique du programme national français avec un environnement multilingue et multiculturel. Et en tant que seul établissement français homologué AEFE au Ghana, nous proposons des parcours diplômants reconnus internationalement (Baccalauréat français et BFI) dans une communauté soudée, ambitieuse et bienveillante.
10.	<b>Quelle est la procédure d'admission ?</b>	Notre procédure d'admission est simple et accompagnée : <ul style="list-style-type: none"><li>- Remplir un formulaire de pré-inscription via ce lien : <a href="https://lfaccra.eduka.school/">https://lfaccra.eduka.school/</a></li><li>- Rencontre avec la direction pour évaluation (selon le niveau)</li><li>- Fournir les documents requis (bulletins scolaires, pièce d'identité, etc.)</li><li>- Décision d'admission</li><li>- Confirmation et inscription</li></ul> Notre service des admissions accompagne les familles à chaque étape.
11.	<b>Y a-t-il un test d'entrée ?</b>	Une évaluation peut être requise pour les élèves du primaire et du secondaire afin de garantir leur bonne intégration et leur réussite.
12.	<b>Peut-on s'inscrire en cours d'année scolaire ?</b>	Les inscriptions sont ouvertes toute l'année, sous réserve de places disponibles.  Certaines classes étant rapidement complètes, il est conseillé de s'inscrire tôt.

13.	<b>Comment est organisé le calendrier scolaire ?</b>	<p>L'année scolaire au LFIA débute le premier jour ouvrable de septembre et se termine fin juin.</p> <p>Elle est structurée en cycles d'apprentissage de 6 à 7 semaines suivis de 2 semaines de vacances afin d'offrir un équilibre entre travail académique et repos. Ce rythme favorise la concentration, le bien-être et l'efficacité des apprentissages.</p> <p>L'année scolaire se termine fin juin, suivie des vacances d'été, qui durent jusqu'au début de la prochaine année scolaire en septembre.</p>
14.	<b>Quels sont les horaires du LFIA ?</b>	<p><b>École primaire</b>  <i>Lundi, mardi, jeudi et vendredi</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Temps de cours : 8h00 – 11h30   13h00 – 14h30</li> <li>• Récréations – 9h30 – 10h00</li> <li>• Pause déjeuner : 11h30 – 13h00</li> <li>• Activités extrascolaires : 14h30 – 16h30</li> </ul> <p><i>Mercredi</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Temps de cours : 8h00 – 12h00</li> <li>• Pause déjeuner : 12h00 – 13h30</li> <li>• Activités extrascolaires : 13h30 – 15h30</li> </ul> <p><b>Collège – Lycée</b>  <i>Lundi, mardi, jeudi et vendredi</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Temps de cours : 8h00 – 12h15   13h30 – 18h40</li> <li>• Pauses : 9h55 – 10h20   15h25 – 15h40</li> <li>• Pause déjeuner : 12h15 – 13h25</li> </ul> <p><i>Mercredi</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Temps de cours : 8h00 – 12h15</li> </ul> <p><b>Association sportive (AS) : 13h30 – 15h30</b></p>
15.	<b>Quelles sont les activités extrascolaires proposées ?</b>	<p>En maternelle et au primaire, nous travaillons avec Cheeky Monkey, un prestataire spécialisé dans les activités pour enfants, offrant environ 50 activités variées dans un cadre sécurisé afin de favoriser le développement holistique de votre enfant.</p> <p>Au secondaire, une association sportive (AS), gérée par les élèves pour les élèves, permet la pratique du sport en loisir ou en compétition. Elle est affiliée à l'Union Nationale du Sport Scolaire (<a href="https://www.unss.org/">UNSS</a> - (<a href="https://www.unss.org/">https://www.unss.org/</a>)).</p>
16.	<b>Existe-t-il un service de transport scolaire ?</b>	<p>Le LFIA ne propose pas actuellement de transport scolaire. Les familles organisent souvent des systèmes de covoiturages au sein de la communauté.</p>
17.	<b>Quels sont les frais de scolarité ?</b>	<p>Les frais varient selon le niveau et le statut de l'élève. Une grille tarifaire détaillée est disponible sur demande auprès de notre service comptable à l'adresse : <a href="mailto:comptable@lfaccra.com">comptable@lfaccra.com</a></p>
18.	<b>D'autres questions ?</b>	<p>Notre équipe Communication &amp; Admissions est à votre disposition pour vous accompagner.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Email : <a href="mailto:info@lfaccra.com">info@lfaccra.com</a> / <a href="mailto:inscriptions@lfaccra.com">inscriptions@lfaccra.com</a></li> <li>- Contact : 0302 544 156</li> <li>- Préinscription : <a href="https://lfaccra.eduka.school/">https://lfaccra.eduka.school/</a></li> </ul>